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Onderwerp

Sluiting van ziekenhuizen – verdwijnen van voorzieningen

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Het afgelopen weekend werd in Zuid-Holland een baby geboren, niet thuis of in een ziekenhuis, maar in de

berm van de A13*. Het CDA in Provinciale Staten van Zuid-Holland heeft al eerder aangegeven zich ernstig

zorgen te maken over het verdwijnen van ziekenhuizen en klinieken. Ziekenhuizen sluiten en ziekenhuizen

die open blijven, worden steeds moeilijker bereikbaar.

Zo is recent de kraamafdeling in Schiedam gesloten en wil ook het HagaZiekenhuis in Zoetermeer de

kraamafdeling sluiten** . Dit terwijl het bevolkingsaantal en de verdere verdichting van de Provincie Zuid-

Holland alleen maar toeneemt.

Het CDA heeft hierover de volgende vragen:

1. Is GS op de hoogte van de sluiting van ziekenhuizen, klinieken en andere zorginstellingen in Zuid-

Holland? Zo ja, wat is uw reactie hierop?  

Antwoord

Vanuit de media is bekend dat sprake is van financiële perikelen bij een aantal ziekenhuizen, maar dat met

zorgverzekeraars en andere partijen wordt onderzocht hoe de zorg gewoon geleverd kan blijven worden. 

2. Is GS het met het CDA eens dat, met bevolkingsgroei en de woningbouwopgave, er voldoende

medische zorg op bereikbare afstand moet worden gewaarborgd?  

Antwoord

Ja, zie ook het antwoord op vraag 4.

3. Kan GS aangeven wie primair verantwoordelijk is voor voldoende zorg in Zuid-Holland en de

bereikbaarheid   daarvan? Kan GS aangeven welke rol zij voor zichzelf ziet in het waarborgen van

cruciale (medische) voorzieningen? Kan GS daarbij ook aangeven wie dit controleert en of dit naar

het oordeel van GS voldoende is?  

Antwoord

Het ministerie van V.W.S. is primair verantwoordelijk voor voldoende zorg en de bereikbaarheid daarvan.

De Nederlandse Zorgautoriteit houdt toezicht op de zorgaanbieders, zorgverzekeraars, zorgkantoren en

het CAK voor een toegankelijke en betaalbare zorg en geeft advies aan het ministerie. Provincies vervullen

verder geen directe rol, alleen indirect via de aanrijtijden van bijvoorbeeld ambulances.
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4. Dit is slechts een voorbeeld van de vele voorzieningen die (dreigen te) verdwijnen in Zuid-Holland. Is

GS bereid om bij de verdere woningbouwopgave en de ruimtelijke puzzel die men hiervoor in Zuid-

Holland aan het maken is, als randvoorwaarde te stellen dat er rekening wordt gehouden met

voldoende maatschappelijke functies zoals zorg en onderwijs?  

Antwoord

Op basis van het beeldvormend onderzoek naar maatschappelijk vastgoed dat wij in 2022 naar aanleiding

van een agenderingsverzoek van het CDA hebben laten uitvoeren, leek er vooralsnog geen mismatch

tussen vraag en aanbod te zijn, maar zou dit vooral voor zorgvoorzieningen op termijn kunnen

veranderen. Desondanks kan het helaas zo zijn dat vraag en aanbod van wonen, werkgelegenheid,

bedrijfsruimte en voorzieningen (als zorg en onderwijs) soms niet in overeenstemming met elkaar en

onevenredig verdeeld zijn binnen onze provincie. Vanuit de bestaande beleidskeuze Verstedelijking wordt

hier reeds nadrukkelijk aandacht voor gevraagd ten aanzien van bijvoorbeeld de programmering van

woningbouw. Gemeenten houden bij hun woningbouwplannen ook rekening met de doorwerking op

maatschappelijke functies, zoals onderwijs en zorg. Woningbouw is een van vele onderdelen die

terugkomt in de ruimtelijke puzzel. 

*

https://www.rijnmond.nl/nieuws/1657066/dochtertje-bente-wordt-geboren-op-de-a13-bij-delft-

vlaardingse-moeder-shannen-haalt-ziekenhuis-net-niet

** 

https://www.omroepwest.nl/nieuws/4706804/hagaziekenhuis-wil-definitief-af-van-geboortezorg-in-

zoetermeer-gemeente-des-duivels 

Den Haag, 23 mei 2023
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